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Ple extraordinari
demà a la tarda per
votar l’esmena a la
totalitat de Junts
i la CUP

L’Ajuntament
encarrega dos
informes jurídics
per blindar-ne la
retirada

Barcelona
traurà el
monument
als caiguts

La fi de la
sedició fa el
seu curs al
CongrésNacional

Primeres concrecions per
impulsar l’ús social del ca-
talà en diversos àmbits,
amb voluntat exemplifica-
dora de l’executiu. Ahir a
la tarda es va reunir de
manera extraordinària a
l’Institut d’Estudis Cata-
lans (IEC) per acabar pre-
sentant un paquet de cent
mesures transversals que
hauran de desplegar els
departaments –se’n farà
seguiment cada tres me-
sos en la reunió del go-
vern–, conscients que en
alguns àmbits gairebé no
hi té presència i “així es fa
molt difícil viure plena-
ment i lliurement en cata-
là”, va admetre el presi-
dent de la Generalitat, Pe-
re Aragonès. Aquest pri-
mer document, en què fa
mesos que treballen els di-
versos departaments des
de la comissió tècnica de
Política Lingüística, serà
un complement a la sèrie
d’accions que s’han de con-
cretar en el Pacte Nacional
per la Llengua a principis
del 2023, un cop recollides
les 2.597 idees per fo-
mentar l’ús de la llengua, i
constata amb diversos in-
dicadors i enquestes el seu
retrocés en la vida quoti-
diana, però també dins de
l’administració.

Va ser el mateix Arago-
nès qui va destacar els cinc
àmbits en què s’incidirà
especialment: el sanitari,
l’educatiu –amb la forma-
ció de professorat de se-
cundària–, el dels serveis
assistencials, el del sector
audiovisual i també el de
les autoescoles. Mentre
s’espera el pronuncia-
ment del Tribunal Consti-
tucional (TC) sobre la no-

va llei i també sobre el de-
cret del català que rebutja
els percentatges a les au-
les, el president va insistir
que, un any després de la
confirmació de la sentèn-
cia del 25% “lineal” de cas-
tellà als centres, “no s’apli-
ca i hi ha discrepàncies
obertes en 26 grups dels
72.000 que integren el sis-
tema educatiu”. El cap de
l’executiu va insistir que
tenien l’empara de l’orde-
nament jurídic i es va ne-
gar a “anticipar respostes”
en el cas d’un pronuncia-
ment contrari “per no afa-
vorir la feina d’aquells que
volen posar fi al català a
l’escola”.

Quant a l’àmbit educa-
tiu, s’admet l’ús escàs del

català a les aules a secun-
dària, i el pla de xoc inclou
formació amb tallers, en lí-
nia i en xarxa en immersió
i gestió del multilingüisme
dins del màster de forma-
ció del professorat. A par-
tir del curs 2024/25, el ni-
vell C2 de català serà re-
quisit per accedir a la fun-
ció pública docent i, per al
que ve, l’oferta formativa
del departament passa de
390 places anuals a 4.500,
i el C2 de català s’ha inclòs
com a mèrit en la borsa
de personal docent interí i
en les convocatòries dels
concursos extraordinaris
d’estabilització de places.

També en clau formati-
va, l’executiu té la volun-
tat que els exàmens a les
autoescoles es puguin fer

amb normalitat en català
sense haver-ho de sol·lici-
tar abans, així com tot el
material formatiu, i la con-
sellera de Cultura, Natàlia
Garriga, va admetre haver
trobat “bona disponibili-
tat” entre les autoescoles.

Un dels àmbits en què
també es farà una actua-
ció preferent és el de la sa-

lut. D’una banda, s’ha ini-
ciat un pla pilot a l’hospital
Clínic per incrementar
l’ús del català, incloent-hi
la figura del referent lin-
güístic i, de l’altra, es faran
cursos de català per a pro-
fessionals de l’Institut Ca-
talà de la Salut i també
cursos sobre els drets i
deures lingüístics dels ciu-

tadans als residents sani-
taris provinents de fora de
Catalunya. En l’àmbit de
drets socials, es faran es-
tudis sociolingüístics en
serveis per a persones
grans, discapacitats, pro-
tecció a la infància i espais
de lleure infantil i juvenil,
i, en paral·lel, formació
en coneixement de la llen-

gua catalana perquè acabi
esdevenint un requisit en
els processos de selecció
de personal.

Una de les preocupa-
cions de l’executiu des de
l’inici de la legislatura, i es-
peronat per l’acusada ten-
dència a no utilitzar el ca-
talà entre els joves –no-
més el 28,4% el 2020 el fe-
ien servir habitualment a
Barcelona–, és abordar la
presència del català en el
sector audiovisual. La con-
selleria de Cultura va po-
sar fil a l’agulla i seguirà en
la tasca iniciada en un do-
ble vessant: fomentant-ne
la producció amb subven-
cions –ajudarà a produir
cinc sèries i cinc pel·lícules
en versió original catala-

Jordi Alemany
BARCELONA

Impuls al català amb 10
OBJECTIU · El govern vol normalitzar-ne
la presència en els àmbits assistencial,
sanitari i audiovisual, així com formant
professors DECRET · Aragonès recorda
que el 25% sols s’aplica en 26 aules de 72.000
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La xifra

“Necessitem que
tots els departaments
es posin a treballar a
favor de la llengua
catalana”
Natàlia Garriga
CONSELLERA DE CULTURA

“El compromís és fer
arribar el català arreu i
poder viure amb
normalitat sense haver
de justificar-nos”
Pere Aragonès
PRESIDENT DE LA GENERALITAT

456
denúncies per vulneració de
drets lingüístics i 968 actua-
cions d’ofici s’han tramitat el
2022. El 60% s’han arxivat.

El president Pere Aragonès i
la consellera Natàlia Garriga,
durant la compareixença per
explicar algunes de les 100
accions per impulsar l’ús del
català, a la seu de l’Institut
d’Estudis Catalans ■ PRESIDÈNCIA

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

El Pacte Nacional
per la Llengua,
enllestit el primer
semestre del 2023
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Tornen els Pastorets
a Catalunya

L’APUNT reequilibris polítics, socials o personals. Però la histò-
ria del pessebre, de la lluita del bé contra el mal, o les
aventures d’un parell de pastors endormiscats, s’en-
tossudiran a tornar als escenaris dels teatres de ciu-
tats, pobles i barris. Avui aquí i demà a un altre lloc, els
Pastorets segueixen custodiant la llengua, fomentant
l’associacionisme i nodrint la tradició.Clara Ribas

Són prop de 7.000 persones. Més de 200 representa-
cions a les quals assistiran, es calcula, uns 45.000 es-
pectadors. Les xifres donades ahir per la Coordinado-
ra de Pastorets de Catalunya en l’inici de temporada
d’aquest ritual nadalenc són contundents pel que fa a
la salut de la representació. Poden haver passat pan-
dèmies, guerres –els de Manlleu arriben als 125 anys–,

na– i negociant amb les
plataformes perquè incor-
porin doblatges en els seus
catàlegs, perquè recupe-
rin les subtitulades i ja do-
blades anteriorment i per-
què coprodueixin pel·lícu-
les i sèries en català. Garri-
ga va destacar que, en un
any, les plataformes han
introduït 696 títols amb
l’àudio en català i n’hi ha
2.000 de subtitulades.

Pel que fa a comerços i
empreses, l’executiu, mit-
jançant l’aprovació d’un
decret, donarà a les san-
cionades per una infracció
dels drets lingüístics la
possibilitat d’“invertir
l’import de les multes en
formació i conscienciació
lingüística del personal i

en recursos per garantir
la disponibilitat lingüís-
tica”, va explicar Garriga.
A més, revisaran el Codi
de Consum per “reforçar
l’obligatorietat” de garan-
tir que estan en disposició
d’atendre els clients “sigui
quina sigui la llengua ofi-
cial que emprin”. La par-
tida per a cursos de català
en el sector privat passarà
de 200.000 euros el 2022
a 518.000 el 2023. En la
contractació administra-
tiva, i tenint en compte
que es farà una nova llei
de contractació pública,
s’hi volen incorporar clàu-
sules lingüístiques, amb
un seguiment del compli-
ment, per fomentar l’ús
del català.

El judicial és un altre
sector amb el català en ho-
res baixes i l’executiu pro-
posa recuperar la creació
de beques per a la prepara-
ció d’oposicions a jutges i
fiscals o oferir un comple-
ment econòmic per incen-
tivar l’ús del català en el
torn d’ofici, entre d’altres.

Requisit al País Valencià
I mentre que a Catalunya
es fan passos per promou-
re l’ús social de la llengua,
al País Valencià el català
deixa de considerar-se no-
més un mèrit i passa a es-
devenir un requisit per ac-
cedir a una plaça de fun-
cionari, tot i que la regula-
ció en deixa fora l’àmbit
sanitari. ■

00 mesures
Integrants del Sindicat d’Es-
tudiants dels Països Catalans
(SEPC) van fer volar desenes
d’avions de paper a l’interior
del vestíbul de l’estació de
Sants de Barcelona en de-
fensa de la llengua catalana.
Amb el lema Avancem per la
llengua, guanyem pel futur, el
col·lectiu volia demostrar que
fa “una passa endavant per
tots els que vindran, perquè
la llengua és el futur del nos-
tre poble”, segons la seva por-
taveu nacional, Marta Daviu.
El col·lectiu ha presentat un
full de ruta que fa una crida a
l’organització col·lectiva i a la
desobediència, apostant per
la insubmissió dels centres
educatius, per un model ple-
nament en català, sense per-
centatges ni bilingüisme,
amb materials didàctics en
aquesta llengua i en què la
formació dels docents en
matèria lingüística estigui
garantida. Daviu va lamentar
que aquestes demandes no
puguin ser complertes plena-
ment davant dels estats es-
panyol i francès, que busquen
una “repressió constant dels
drets de les persones”.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Avions de paper
d’estudiants a
Sants pel català

Totes les pistes indiquen
el contrari, però el govern
veu possible compatibilit-
zar el suport del PSC i el de
Junts en el pressupost, a
més del dels comuns. Se-
gons la portaveu de l’ex-
ecutiu, Patrícia Plaja, la
Generalitat treballa per
tancar un acord “en els
pròxims dies”. La prioritat
de Pere Aragonès és que
sigui el més ampli possible
i abans de portar el pressu-
post al Consell Executiu,
per tenir lligats els suports
parlamentaris d’antuvi.
Fonts de Palau descarten
que es portin els números
al govern dimarts o dime-
cres de la setmana vinent.
Tanmateix, Plaja va insis-
tir ahir que l’executiu ha
accelerat la negociació i
que aquesta setmana es
preveuen reunions diàries
amb els possibles socis
(PSC, comuns i Junts), si
no dues trobades al dia.

En aquesta dansa de
l’aparellament que és la
negociació del pressupost
entre el govern monocolor
d’ERC i el PSC, els socialis-
tes tiraven ahir aigua al vi,

però només pel que fa als
tempos. La portaveu al
Parlament, Alícia Rome-
ro, allunyava la possibili-
tat d’arribar aquesta set-
mana a un pacte, tot re-
cordant que “un bon
acord” requereix temps.

El mateix Aragonès po-
sava pressió als partits i es
mostrava convençut que
“no dilataran innecessà-
riament” les negociacions.

En el marc de la intensi-
ficació de la negociació
que ven el govern, la con-
sellera d’Economia i Hi-
senda, Natàlia Mas, i la de
la Presidència, Laura Vila-
grà, es van arremangar
ahir personalment i van
participar directament en
una reunió amb el PSC,
per bé que han seguit de
prop totes les trobades,
fins ara de caràcter pura-

ment tècnic. Per part so-
cialista, s’hi va afegir l’ex-
secretari general d’Econo-
mia i exalcalde del Ven-
drell (Baix Penedès), Mar-
tí Carnicer, al costat de
Romero, del diputat Jordi
Riba i de la coordinadora
del grup parlamentari, Nè-
lia Martínez. La negocia-
ció, doncs, hauria fet un
salt polític qualitatiu. Oi-
més quan el PSC ja dispo-
sa de la documentació re-
querida.

De portes enfora, els de
Salvador Illa reclamen un
pronunciament públic del
govern dient que compta
amb ells, un gest que com-
portaria l’abandonament
automàtic de la negociació
per part de Junts, que sí
que troba incompatible el
seu suport i el dels socialis-
tes. És per això que l’exso-
ci de govern exigeix que
ERC aclareixi amb qui vol
aprovar els comptes.

De moment, el partit de
Laura Borràs i Jordi Turull
manté oberta la negocia-
ció i condiciona l’entrega
del decàleg de mesures
econòmiques i socials a la
concreció de més detalls
sobre el paper per part del
govern. ■

a El govern confia portar “en els pròxims dies” el pressupost al
Parlament amb un acord previ per garantir que tirin endavant

El govern troba
compatibles el PSC i
Junts en els comptes

Emili Bella
BARCELONA

“No és incompatible el
suport d’un partit amb
l’altre, tot dependrà de
la voluntat real de
negociar”

Patrícia Plaja
PORTAVEU DEL GOVERN

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

La portaveu socialista al Parlament, Alícia Romero ■ ACN
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El monument als caiguts
que el règim del general
Franco va erigir al baluard
de Santa Elena del castell
de Montjuïc té els dies
comptats. L’Ajuntament
de Barcelona ja ha comen-
çat a treballar per retirar
l’estructura i, com a pri-
mer pas, s’han encarregat
dos informes jurídics per
blindar l’operació.

El regidor de Memòria
Històrica, Jordi Rabassa,
ha explicat a El Punt Avui
que la nova llei de memò-
ria històrica deixa molt
clar que aquest tipus de
monuments “cal treu-
re’ls”. En aquest cas, el
dels caiguts al castell de
Montjuïc es va erigir per
recordar les persones que
van ser afusellades en
aquest indret entre el

1936 i el 1938, per la seva
vinculació al cop d’estat li-
derat per Franco.

Els primers a ser-hi afu-
sellats van ser els generals
Manuel Goded i Álvaro
Fernández, que van lide-
rar l’aixecament dels mi-
litars rebels a Barcelona.
Amb l’entrada de les tro-
pes de Franco a la ciutat, el
gener del 1939, de seguida
es va fer un petit monu-
ment en aquest lloc que
després es va ampliar.

Blanquejar el feixisme
Tot i que el monument es
va modificar canviant-hi
les inscripcions que lloa-
ven els “caiguts per Déu i
per Espanya” per una al-
tra que fa referència a la
“memòria dels afusellats
en aquest fossar de Santa
Elena i de totes les vícti-
mes de la Guerra Civil”, el
cert és que experts com

l’historiador i advocat Jo-
sep Cruanyes afirmen que
és un simple “blanqueig”
del significat original que li
va donar el règim feixista.
De fet, el lloc encara man-
té els tres pals de bandera,
un per a la d’Espanya, un
altre per a la de la Falange i
el tercer per al Requetè.

Jordi Rabassa assegura
que la retirada del monu-
ment es farà “més aviat
que no pas tard”. El regi-
dor és partidari que, un
cop s’hagi retirat l’estruc-
tura actual, s’hi posi un
faristol per explicar què hi
havia i per quin motiu es
va treure.

El monument als cai-
guts del fossar de Santa
Elena és un recinte entre
els murs de defensa del
castell al qual s’accedeix a
través d’una gran porta
oberta en un reixat. Quan
s’hi passa, en primer ter-

me, a terra, hi ha una es-
tructura en forma de rosa
dels vents i, de seguida,
una escultura de bronze
que representa un home
abatut a terra. L’escultura
és obra dels germans Mi-
quel i Llucià Oslé.

La part principal del
monument és un altar
d’on surt un obelisc.
A l’altar, s’hi accedeix pas-
sant per sota d’un gran
arc de pedra on, avui, hi
ha una inscripció, en cas-
tellà: “Honor a tots els que

van donar la seva vida per
Espanya.” Al fons, a la
paret que tanca el recinte,
encara s’hi aprecia l’im-
pacte de les bales que es
van disparar en els afu-
sellaments que hi van te-
nir lloc.

Arran de la informació
publicada per aquest diari,
l’estiu passat, en què s’ex-
plicava l’existència del
monument a Montjuïc, el
síndic de greuges de Bar-
celona va obrir, d’ofici, un
expedient. ■

Jordi Panyella
BARCELONA

Barcelona traurà
el monument
als caiguts
a L’Ajuntament encarrega dos informes jurídics per blindar-ne
la retirada a L’operació es durà a terme “més aviat que tard”

L’escultura dels germans Oslé, que representa un afusellat,
és al mig del recinte, presidit per un arc i un altar ■ JPF

El comitè de l’eurocambra
que investiga l’ús de pro-
gramaris d’espionatge
com Pegasus a la Unió Eu-
ropea va celebrar ahir una
sessió monogràfica per
abordar els casos a l’Estat.
Davant la negativa del go-
vern espanyol a aportar in-
formació al comitè per
aclarir l’espionatge i la fal-
ta d’una majoria per apro-

var una missió a l’Estat, la
sessió era la que més llum
podia aportar per esclarir
els fets, però els eurodipu-
tats van topar amb el silen-
ci del CNI.

“El CNI m’ha espiat”?
Una de les intervencions
més esperades era la de la
directora del CNI, Espe-
ranza Casteleiro, que
compareixia per donar ex-
plicacions sobre l’espio-
natge a l’independentis-
me. Fins a 28 preguntes,
van plantejar els eurodi-
putats a Casteleiro, que va
rebutjar respondre a les
qüestions en què se li de-
manava específicament
pel Catalangate. “Té Pega-

sus, vostè?”, va preguntar
l’eurodiputat de Junts
Carles Puigdemont, espiat
a través del seu entorn. “El
CNI m’ha espiat amb Pe-
gasus?”, hi va insistir l’eu-
rodiputat d’ERC Jordi So-
lé, espiat amb el progra-
mari.

Abans de les interpel·la-
cions dels eurodiputats,
Esperanza Casteleiro va
defensar la legalitat i pro-
porcionalitat en les actua-
cions del CNI. Per justifi-
car el seu silenci, la direc-
tora de l’organisme va ar-
gumentar que la llei de se-
crets oficials li impedia
parlar a l’eurocambra de
les activitats i les dades
que té el servei d’intel·li-
gència, perquè només ho
pot fer en la comissió de
secrets oficials del Con-
grés. Ara bé, Casteleiro va
insistir que treballen “des
del més estricte” respecte
a la constitució i la legali-
tat “sempre i sense excep-
cions”. ■

Silenci del CNI a
l’eurocambra sobre
el Catalangate

– – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – – –

a Casteleiro diu que
la llei li impedeix
donar explicacions
fora del Congrés

Brussel·les

Nazaret Romero
Gonzàlez

La directora del CNI, Esperanza Casteleiro, el mes de
maig passat, quan va prendre possessió del càrrec ■ ACN

La Fiscalia Superior de Ca-
talunya va informar ahir
que recorrerà al Tribunal
Suprem contra la sentèn-
cia absolutòria dels inte-
grants de la mesa del Par-
lament emesa pel Tribunal
Superior de Justícia de Ca-
talunya (TSJC). El TSJC
va absoldre els quatre
membres de la mesa d’ha-
ver incorregut en un delic-
te de desobediència en ha-
ver permès un debat a la
cambra sobre monarquia i
autodeterminació. El Tri-
bunal va entendre que les
ordres donades en aquest
sentit pel Tribunal Consti-
tucional (TC) no eren prou
clares. Ara la fiscalia, que
demanava un any i vuit
mesos d’inhabilitació per a
Roger Torrent, Josep Cos-
ta i Eusebi Campdepadrós,
més 30.000 euros de mul-
ta, i un any i quatre mesos
per a Adriana Delgado,
més 25.000 euros de mul-
ta, recorre contra la deci-
sió amb els arguments de
la infracció d’un precepte
constitucional, la infracció
de llei i el trencament de
forma per haver denegat a
la fiscalia una diligència de
prova. ■

La fiscalia
recorre al TS
per l’absolució
de la mesa

Redacció
BARCELONA

Petició de nou anys i nou
mesos de presó i una mul-
ta de 2,7 milions d’euros
per blanqueig de capitals
per a Gonzalo Boye. La fis-
calia antidroga va fer pú-
blic ahir l’escrit d’acusació
contra José Ramón Prado
Bugallo, àlies Sito Miñan-
co, i una cinquantena més
de persones per pertinen-
ça a una organització vin-
culada al tràfic de drogues.
L’advocat de l’expresident
de la Generalitat refusa els
càrrecs que se li imputen
perquè es basen en el testi-
moni de dos altres acusats
que Boye manté que men-
teixen.

Demanen 9
anys i 9 mesos
de presó per a
Gonzalo Boye

Redacció
MADRID
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Primer un debat d’admis-
sió a tràmit iniciat dijous
passat a dos quarts de deu
de la nit i votat a dos
quarts d’una de la matina-
da de divendres, i ara un
ple extraordinari amb
canvi d’ordre del dia forçat
demà a la tarda amb dos
dies de marge des de l’hora
límit del registre d’esme-
nes a la totalitat. Guiats
per la pressa d’aprovar la
derogació del delicte de se-
dició al Codi Penal abans
de Cap d’Any, els impul-
sors de la proposició de llei
–PSOE i Podem com a fir-
mants i ERC com a avala-
dora– estan accelerant la
tramitació a una velocitat
mai vista al Congrés i de-
mà es viurà el debat i la vo-
tació d’esmenes a la totali-
tat. Després de la registra-
da per Junts –promovent
la derogació total de la se-
dició i la neteja d’antece-
dents– i pel PP –castigant
els referèndums amb 5
anys de presó–, la CUP
també va registrar ahir
una esmena a la totalitat
amb text alternatiu
–avançat per aquest dia-
ri– en el qual aposta per la
derogació completa de la
sedició i de la llei mordassa
(4/2015) de Mariano Ra-
joy, vigent tres anys des-
prés de l’arribada a La
Moncloa de la coalició que
presideix Pedro Sánchez.

Davant la derogació de
la sedició que fan el PSOE i
Podem per la via de supri-
mir el capítol I del títol XXI
de la llei orgànica 10/1995
del Codi Penal i mitjan-
çant un text llarg que
transposa directives de la
UE, el redactat alternatiu
de la CUP és breu i consta
de dues disposicions dero-
gatòries. “Queden dero-
gats els articles 544 i 545
del Llibre II, Delitos y sus
penas, corresponents al

Títol XXII, Delitos contra
el orden público, del Codi
Penal” i “Queda derogada
la llei orgànica 4/2015 del
30 de març de protecció de
la seguretat ciutadana” és
el text de Vehí i Albert Bo-
tran. El punt de derogar la
llei mordassa deixa PSOE i
Podem en evidència, ja
que és un compromís d’in-
vestidura de la coalició i
l’avergonyiment demà se-
rà doble: veure com li arri-
ba un text que l’aboleix fir-

mat pels anticapitalistes i
haver-hi de votar en con-
tra. La CUP denuncia que,
“a pesar que la desaparició
de la sedició és un símbol
de democratització del Co-
di Penal espanyol, traslla-
dar el seu esperit al delicte
de desordres públics
agreujats suposa una ame-
naça al dret fonamental a
la protesta, la reunió i la
manifestació”. El porta-
veu d’ERC, Gabriel Ru-
fián, al seu torn, manté viu
l’anhel de reformar el de-
licte de malversació i sosté
que “juristes tant d’una
banda com de l’altra” –de
La Moncloa i d’ERC– estan
estudiant-ho. “Cal veure-
ho, cal negociar-ho”, va
dir. “No hem de seguir per-
metent que el Codi Penal
en segons quins casos si-
gui utilitzat en forma de
càstig ideològic”, rebla. ■

La fi de la sedició avança a
tota màquina al Congrés

David Portabella
MADRID

a Un ple extraordinari demà a la tarda votarà l’esmena a la totalitat de Junts i la CUP
set dies després del vot de mitjanit a Vehí hi afegeix la derogació de la llei mordassa

El Consell de Ministres es va
cansar d’esperar el Consell Ge-
neral del Poder Judicial (CGPJ)
i va nomenar ahir els dos ma-
gistrats que li toquen dels dot-
ze que el formen. Els elegits te-
nen un alt perfil polític lligat a

Rufián conversant amb el socialista Patxi López a l’hemicicle del Congrés ■ KIKO HUESCA / EFE

La Moncloa: l’exministre de
Justícia i redactor dels indults,
Juan Carlos Campo, i la cate-
dràtica catalana Laura Díez,
fins ara al Consell de Garanties
Estatutàries i abans alt càrrec
de Pedro Sánchez. ■
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Campo i la catalana Díez, al TC

El Tribunal Constitucio-
nal (TC) ha refusat per se-
gon cop un recurs de Car-
les Puigdemont i Toni Co-
mín contra una resolució
de la JEC.

En aquesta ocasió, l’alt
tribunal ha desestimat el
recurs d’empara presen-

tat contra els acords de la
Junta Electoral Central
(JEC) que van rebutjar la
validesa de la promesa
d’acatar la Constitució fe-
ta no presencialment pels
demandants, després de
ser elegits a les eleccions
europees del maig del
2019. La consideració de
la JEC es va ratificar judi-
cialment i ara el TC ha re-

fusat donar l’empara per-
què tant Comín com Puig-
demont han pogut desen-
volupar un “exercici ple”
de les funcions d’eurodi-
putat amb normalitat.

Aquesta normalitat en
la feina de representants
s’ha produït malgrat que
la JEC va acordar comuni-
car al Parlament Europeu
la vacant dels escons i la

suspensió de les seves
prerrogatives mentre no
complissin el requisit de
l’acatament presencial. El
TC, però, en considerar-
los eurodiputats de facto
no accedeix a l’empara.

En la resolució d’ahir de
l’alt tribunal es va repetir
el mateix argumentari
que en la del 15 de novem-
bre, en què també va tenir
present l’acceptació del
Parlament Europeu de la
seva elecció com a eurodi-
putats el gener del 2020,
amb efectes retroactius a
l’inici de la legislatura, i
l’exercici ple des de llavors
dels drets com a electes. ■

El TC tomba altre cop un
recurs de Puigdemont
Redacció
BARCELONA

Si dilluns el sotsdirector
del Servei Català de la Sa-
lut, CatSalut, Alfred Gar-
cia, es va mostrar confiat
que hi ha temps suficient
per arribar a un acord i evi-
tar la vaga de metges con-
vocada per finals de gener,
ahir encara es va mostrar
més conciliador durant
una entrevista a TV3 i va
dir que no es pot aprovar
que un metge de primària,
com passa ara en molts
CAP, tingui agendes de
50, 60 o 70 visites.

Tot i aclarir que opina
que “no és un fet generalit-
zat”, Garcia va qualificar
aquesta situació d’“inad-
missible i intolerable”.
“Un metge no pot tenir a
l’agenda 70 visites en un
torn laboral”.

Pel que fa a les deman-
des dels professionals,
Garcia va subratllar que
“ningú discuteix que man-
quen metges i inferme-
res”. “Entenem les reivin-
dicacions dels metges i
fins i tot compartim

aquestes reclamacions”,
va indicar. Ara bé, les solu-
cions, que s’han de cen-
trar a “enfortir el sistema i
fer-lo més atractiu per re-
tenir els professionals, no
són fàcils a curt termini”.

El president del Col·legi
de Metges de Barcelona,
Jaume Padrós, va recla-
mar “estabilitat” i un

“gran consens polític” i
alerta que només amb di-
ners no se solucionarà el
problema perquè calen
canvis estructurals, d’or-
ganització. El secretari ge-
neral del sindicat Metges
de Catalunya, Xavier Lleo-
nart, va lamentar que nin-
gú de Salut l’hagi trucat
encara. ■

a El sotsdirector del CatSalut considera
la situació intolerable a El Col·legi de
Metges reclama canvis estructurals

“Un metge no
pot tenir 70
visites en el seu
torn de treball”

V.P.
BARCELONA

El subdirector del CatSalut, Alfred Garcia, que ahir va anar
a TV3, durant la compareixença de dilluns ■ ACN
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La frase

“Ningú discuteix que
manquen metges i
infermeres. Entenem
les reivindicacions
dels metges”
Alfred Garcia
SOTSDIRECTOR DEL SERVEI CATALÀ DE
LA SALUT
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